
Bodó Imre 
nyugalmazott egyetemi tanár 
„Mai lóállományunk 
sportszempontból lényegesen jobb.”

Évtizedeken át a Kaposvári Egyetem Állattudományi
Karának tanára, a lótenyésztés nemzetközileg elismert
szakembere.

– A lótenyésztés jövõje szempontjából két fõ
irány látszik ma. Az egyik a munkaló fennmara-
dása, a másik pedig a sportló vagy a hobbiló. Ho-
gyan látja, miképpen befolyásolják ezek a lóte-
nyésztést arányaiban és irányaiban, a kiválasz-
tás tekintetében?

– Úgy gondolom, hogy tulajdonképpen a mai
helyzetben mindkettõnek megvan a létjogosultsá-
ga. Ha a világon nézzük a helyzetet, ott leginkább
az történik, hogy a hobbiló van a legnagyobb lét-
számban, ennek a kiválóságai pedig mint sportlo-
vak érvénysülnek, és a munkaló erõsen visszaszo-
rul. Magyarországon a kisebb gazdaságok elõtérbe
hozása a munkalovat elég jól fenntartja, ezen be-
lül létezik a hidegvérû lovunk, amelyiknek a lét-
száma elég jól tartja magát. Az más kérdés, hogy
ennek a húsra történõ értékesítése (Magyarorszá-
gon nem nagyon esznek lóhúst) részben Francia-
ország, fõleg Olaszország irányába megy exportra.
Érdekes módon a mozgékonyabb, kisebb testû
muraközi lónak a regenerálása is téma napjaink-
ban. A másik oldalon viszont az a helyzet, hogy a
sportló vagy hobbiló a kisebb sportteljesítményre
alkalmas lovat is jelentheti, hiszen egy jó melegvé-
rû ló minden további nélkül képes arra, hogy 2011/10

...a nagy 
világversenyeken 
aranyérmeket 
nagy mennyiségben
nem nyertünk az utóbbi 
idõben...
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